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Stadsfullmäktige § 60 12.06.2019

Mötets laglighet och beslutförhet

FM § 60

Beslut: Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.

  På förslag av ordförande beslutade stadsfullmäktige dra ärendet
”Beviljande av avsked från förtroendeuppdrag samt val av ny
ledamot, näringslivs- och infrastrukturnämnden” från
föredragningslistan.

  Stadsfullmäktige gratulerade ledamot Leif Skogster med
anledning av 60-årsdagen.

  Paus klockan18.20–18.38.

  Stadsfullmäktige beslutade behandla ärendet ”Beviljande av
bilförmån” som ärende nummer 3.

 ---
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Stadsfullmäktige § 61 12.06.2019

Protokolljusterare

FM § 61

Beslut: Till protokolljusterare valdes ledamöterna Nina Björkman-Nystén
och Sofia Nevalainen.

 ---
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Stadsstyrelsen § 160 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 62 12.06.2019

Beviljande av bilförmån

293/01.02.01/2019

STST § 160

 Beredning: stadskamrer Johan Mattsson, tfn 040 481 4675, och
personalchef Thomas Grönholm, tfn 0440 555 210

 Stadsstyrelsens presidium förde utvecklingssamtal med
stadsdirektören i februari 2019 i enlighet med det som förutsätts i
förvaltningsstadgan. Om detta samtal rapporterades till
stadsfullmäktige i mars. I diskussionen om stadsdirektörens lön,
som fördes vid utvecklingssamtalet, beslutade stadsstyrelsens
presidium föreslå att stadsdirektören beviljas bilförmån. 

 Enligt § 53.3 i förvaltningsstadgan beslutar stadsstyrelsen om
stadsdirektörens lön. Eftersom det  i stadsdirektörens
direktörsavtal som stadsfullmäktige godkänt överenskommits om
stadsdirektörens lön och andra förmåner som betalas till honom, är
det ändamålsenligt att stadsfullmäktige också tar ställning till att
bevilja bilförmån. Kostnaderna för den förslagna bilförmånen har
inte beaktats i budgeten.

 Lovisa stad vill öka användningen av elbilar och anser att det
skulle ge en bra signal att stadsdirektören har en eldriven
tjänstebil. Efter förfrågningar och diskussioner vore en
leasingfinansierad bil i storleksklassen VW e-Golf lämpligast.
Månadskostnaderna för ett serviceleasingavtal som innehåller hela
underhållet upp till 45 000 kilometer (överskridna kilometer
0,17 euro/kilometer) uppgår beroende på leverantören till 600–900
euro i månaden. Således är värdet av ett avtal på 36 månader
21 600–32 400 euro, det vill säga det är fråga om en upphandling
som görs enligt stadens anvisningar för små upphandlingar.
Utöver månadskostnaderna ska en kaskoförsäkring tas för bilen.
Försäkringens pris är cirka 80 euro i månaden.

 Under tidsperioden juli–december 2019 skulle kostnaderna för
leasingavtalet vara 3 600–5 400 euro och efter denna period
7 200–10 800 euro om året.
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 Föredragning: stadsstyrelsens ordförande Mia Heijnsbroek-Wirén

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsdirektören
beviljas bilförmån i enlighet med det ovannämnda. Vid behov tas
förslag till tilläggsanslag för 2019 upp för behandling i
stadsfullmäktige i höst. Stadsstyrelsen ansvarar för att ingå ett
leasingavtal på 36 månader som upphandling i enlighet med
stadens anvisningar för små upphandlingar.

Beslut: Föredragande för ärendet stadsstyrelsens ordförande Mia
Heijnsbroek-Wirén tillade som första mening till förslaget:
”Stadsstyrelsen remitterade ärendet för ny beredning 6.5.2019.”

  Ledamot Jari Kekkonen föreslog att man återkommer till ärendet i
samband med budgetberedningen.

  Stadsstyrelsens första viceordförande Arja Isotalo understödde
ledamot Jari Kekkonens förslag.

Omröstning
  Utgångsförslaget JA 6 röster (Karvonen, Uutinen, Sjödahl,

Karlsson, Thesslund, Heijnsbroek-Wirén)
  Kekkonens motförslag NEJ 3 röster (Isotalo, Kekkonen,

Peltoluhta)
 Utgångsförslaget godkändes.

  Beslut enligt förslaget.

 ---

FM § 62
Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att stadsdirektören beviljas bilförmån i

enlighet med det ovannämnda. Vid behov tas förslag till
tilläggsanslag för 2019 upp för behandling i stadsfullmäktige i
höst.

Beslut: Ledamot Pertti Lohenoja föreslog att bilförmån inte beviljas.
Ledamöterna Daniel Hannus och Kari Hagfors understödde
ledamot Pertti Lohenojas förslag.

Omröstning
  Utgångsförslaget JA 20 röster
  Ledamot Lohenojas motförslag NEJ 12 röster

Blankt 1
Borta 2
 Utgångsförslaget godkändes.
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  Beslut enligt förslaget.

  Ledamot Kari Hagfors och SDP:s fullmäktigegrupp anmälde
avvikande mening till protokollet, bilaga nr 1.

 ---
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Stadsstyrelsen § 126 23.04.2019
Stadsstyrelsen § 150 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 63 12.06.2019

Lovisa stads koncerndirektiv

264/00.01.01/2019

STST § 126
 Beredning och föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

 Lovisa stad har ett koncerndirektiv som följs i
dottersammanslutningarna och i mån av möjlighet i andra
sammanslutningar som hör till koncernen. Koncerndirektivet
beaktas till valda delar i andra sammanslutningar i vilka staden har
ett intresse. Det beslutades att koncerndirektivet ska uppdateras
eftersom omständigheter har förändrats, staden har genomfört en
organisationsförändring och nya koncernbolag har tillkommit. Det
bifogade koncerndirektivet, som är avsett att ersätta det tidigare, är
utarbetat under ledning av stadsdirektören med hjälp av en
utomstående jurist och det har behandlats och aningen ändrats på
utvecklings- och koncernsektionens sammanträde 4.4.2019.

 Bilaga nr 1.

Förslag:  Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige godkänner det bifogade
koncerndirektivet till att vara Lovisa stads nya koncerndirektiv.

Beslut: Ledamot Tom Liljestrand föreslog att ärendet remitteras för ny
beredning gällande punkt 16 och ledamot Arja Isotalo understödde
förslaget. 

  Förslaget godkändes enhälligt.

  Ärendet remitterades för ny beredning.

 ---

STST § 150
 Bilaga nr 1.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige godkänner det bifogade
koncerndirektivet till att vara Lovisa stads nya koncerndirektiv.

Beslut: Stadsstyrelsens första viceordförande Arja Isotalo föreslog att man
i punkt 5 i koncerndirektivet ändrar den nästsista meningen i andra
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stycket att lyda: ”Stadsdirektören väljer representanter eller
kandidater till bolagsstämmor och förvaltningsorgan för sådana
bolag där staden äger under 10 % och ger dessa anvisningar vid
behov.

  Ledamot Jari Kekkonen understödde stadsstyrelsens första
viceordförande Arja Isotalos förslag.

Omröstning
  Utgångsförslaget JA 4 röster (Karvonen, Sjödahl, Karlsson,

Heijnsbroek-Wirén)
  Isotalos motförslag NEJ 5 röster (Isotalo, Uutinen, Thesslund,

Kekkonen, Peltoluhta)
 Motförslaget godkändes.

  Beslut enligt förslaget med beaktande av ändringen som gjordes i
koncerndirektivet.

 ---

FM § 63
 Bilaga nr 2.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner det bifogade koncerndirektivet till att
vara Lovisa stads nya koncerndirektiv.

Beslut: Stadsdirektören anlände till sammanträdet klockan 18.59.

  Ledamot Perti Lohenoja föreslog remittering av ärendet. Ledamot
Daniel Hannus understödde ledamot Pertti Lohenojas förslag.

Omröstning
  Fortsatt behandling JA 21röster
  Ledamot Lohenojas remitteringsförslag NEJ 12 röster

Borta 2
 Behandlingen av ärendet fortsatte.

  Ledamot Kari Hagfors föreslog följande ändringar i
koncerndirektivet:
 Sista meningen punkt 17 ändras till att lyda ”Rekommendationen är att

en person inte ska inneha fler än två styrelseuppdrag inom Lovisa
stads koncern.

 I punkt 17 tilläggs ett nytt sista stycke ”Om det är fråga om val av
endast en representant till intresse- eller koncernbolags styrelse eller
förvaltningsråd, förutsätts det enligt kommunallagen och det
ifrågavarande bolagets bolagsordning att hen har erfarenhet av
mångsidiga och krävande uppgifter inom förvaltning, ekonomi och
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företagsverksamhet. Det begärs att fullmäktigegrupperna framför sitt
förslag om den person som ska väljas och bifogar hens
meritförteckning till förslaget. Stadsstyrelsen fattar det slutgiltiga
beslutet om vem som väljs utgående från förslagen.”

  Förslaget vann inte understöd.

  Beslut enligt förslaget.

  SDP:s fullmäktigegrupp anmälde avvikande åsikt till protokollet.

 ---
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Stadsstyrelsen § 168 03.06.2019
Stadsfullmäktige § 64 12.06.2019

Försäljning av strandtomt nr 51

423/10.00.02/2019

STST § 168
 Beredning: projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405

 Arrendatorn av strandtomt nr 51 har begärt att få köpa det område
som han arrenderat av Lovisa stad. Han har önskat att tomten
förstoras så att till tomten på cirka 1 550 m² fogas ett cirka 1 900
m² stort område bakom tomten. Detta område har även strand,
men försäljningen inverkar inte på grannarnas möjlighet att
förstora sina tomter.

 Stadsfullmäktige i Lovisa stad fastställde genom sitt beslut
17.1.2018 i § 6 principerna för försäljning av strandtomter. Det
lämnades in ett besvär på beslutet och beslutet har inte vunnit laga
kraft. Enligt besväret är de fastställda priserna för höga.
Arrendatorn av tomt nr 51 är medveten om situationen, men
önskar trots detta köpa strandtomten utgående från det pris som
beslutet skulle ge.

 På området gäller Lovisa stranddelgeneralplan, där området som
utgör köpeobjekt är semesterbostadsområde (RA). Enligt
planbestämmelserna är byggnadsrätten för en byggplats på minst 2
000 m² en fritidsbostad på högst 120 m² och ekonomibyggnader på
sammanlagt 60 m².

 Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorn om köpet
av området. Som köpeobjekt kom man överens om ett outbrutet
område på cirka 3 450 m2 av fastigheten Ersta 434-409-2-117.

 Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats
35 euro/m² så länge ytan ger till byggnadsrätt. På Lovisa
stranddelgeneralplans område är denna yta 2 000 m² och ytan
utöver denna korrigeras med koefficienten 0,2. Emedan tomtens
höjd till mindre än 25% överskrider 2,8 m korrigeras priset med
koefficienten 0,97. Tomten öppnar sig mot sydväst varvid
koefficienten blir 1,1, och Valkom hamn med silon är synlig, men
inte mitt i huvudriktningen på cirka 2 kilometers avstånd. Detta
leder till en koefficient på 0,95. Enhetspriset för tomt 51 blir då
35,48 euro/m² och priset för tomten utöver 2 000 m² blir 7,10
euro/m². Hela priset höjs ännu med 1,5 procent för att affären görs
år 2019.
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 Köpepriset för strandtomt nr 51 med tilläggsområdet utgör
sammanlagt 82 463 euro. Köparen betalar köpvittnesarvodet och
svarar för fastighetsbildnigskostnaderna.

 Bilaga nr 2.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag:  Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att Lovisa stad säljer det
outbrutna området på cirka 3 450 m² av fastigheten Ersta
434-409-2-117 för priset 82 463 euro i enlighet med bifogat
köpebrev och befullmäktigar direktören för centralen för
näringsliv och infrastruktur att underteckna köpebrevet i fråga. Det
kan göras tekniska korrigeringar i köpebrevet.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 64
 Bilaga nr 3.

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad säljer det outbrutna
området på cirka 3 450 m² av fastigheten Ersta 434-409-2-117 för
priset 82 463 euro i enlighet med bifogat köpebrev och
befullmäktigar direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur att underteckna köpebrevet i fråga. Det kan göras
tekniska korrigeringar i köpebrevet.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 178 03.06.2019
Stadsfullmäktige § 65 12.06.2019

Tomtkampanj i Byarnas stad

164/10.00.02/2019

STST § 178
 Beredning: markanvändningsingenjör Tero Taivassalo, tfn

040 182 8549

 Centralen för näringsliv och infrastruktur besvarade i mars 2019
en fullmäktigemotion som behandlade en tomtkampanj i Byarnas
stad. Stadsfullmäktige slutbehandlade motionen på sitt
sammanträde 20.3.2019 (§ 31). I svaret som en åtgärd föreslog
man att överlåtelsepriserna för bostadstomterna i Forsby nedsätts
med 30 procent och på andra områden än i stadsdelarna 1–13 med
50 procent för att främja försäljning under tiden
27.4.2019–31.12.2020. Tomtarrenden bestäms ändå utgående från
normalpriset.

 Efter stadsfullmäktiges sammanträde var det oklart om
tomtkampanjen utifrån det beslut som stadsfullmäktige fattat
kunde inledas 27.4.2019. Ingen bostadstomt har ändå arrenderats
eller sålts efter 27.4.2019. Syftet med det nya beslut som nu fattas
är att till denna del göra situationen klarare.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att överlåtelsepriserna för
bostadstomterna i Forsby nedsätts med 30 procent och på andra
områden än i stadsdelarna 1–13 med 50 procent för att främja
försäljning från och med när detta beslut har vunnit laga kraft till
31.12.2020. Tomtarrenden bestäms ändå utgående från
normalpriset.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

  Ungdomsfullmäktiges representant avlägsnade sig från
sammanträdet klockan 20.40.

 ---
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FM § 65

Förslag: Stadsfullmäktige beslutar att överlåtelsepriserna för
bostadstomterna i Forsby nedsätts med 30 procent och på andra
områden än i stadsdelarna 1–13 med 50 procent för att främja
försäljning från och med när detta beslut har vunnit laga kraft till
31.12.2020. Tomtarrenden bestäms ändå utgående från
normalpriset.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Affärsverket Lovisa Vatten § 7 07.02.2019
Affärsverket Lovisa Vatten § 21 16.04.2019
Stadsstyrelsen § 153 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 66 12.06.2019

De principer enligt vilka vattenandelslagen kan, om de så önskar, överlåta sina
ledningsnät och ansvar till Affärsverket Lovisa Vatten

43/00.01.00/2019

LOVATT § 7

Beredning: tf direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405, direktören för
Affärsverket Lovisa Vatten  Markku Paakkarinen, tfn 0440 555
409, infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn 050 382 75 50 och
miljövårdsinspektör Maija Lehtomäki, tfn
040 777 3460.

Våren 2018 genomfördes en enkät om vattentjänster som var
riktad till vattenandelslagen som är verksamma i Lovisaområdet.
Syftet med enkäten var att ta reda på andelslagens
verksamhetsförutsättningar, framtidsutsikter samt möjligheter och
villighet att ansluta sig till större organisationer eller till
Affärsverket Lovisa Vatten. Svarsfrekvensen för undersökningen
var 95 %, ett andelslag svarade inte på enkäten.

Det finns 20 vattenandelslag eller motsvarande i Lovisaområdet.
18 av dem levererar vatten och 16 är avloppsoperatörer. Två
andelslag har egna vattentäkter och andra köper sitt vatten från
Affärsverket Lovisa Vatten. De andelslag som har avloppsnätverk
levererar sitt avloppsvatten till Affärsverket Lovisa Vattens
reningsverk. Det totala vattenledningsnätverket är 261 km,
avloppsnätet är 287 km och det finns cirka 1780 abonnemang. De
flesta andelslagen har ett verksamhetsområde som är godkänt av
staden, i vilket fall de omfattas förpliktelser i lagen om
vattentjänster.

Enligt resultaten från enkäten önskar sju vattenandelslag fortsätta
sin verksamhet enligt det nuvarande och 13 önskar ansluta sig till
Affärsverket Lovisa Vatten. Av andelslagen skulle tre vara
beredda att ansluta sig till ett annat andelslag.

Enligt 5 § i lagen om vattentjänster ska kommunen inom sitt
område utveckla vattentjänsterna i samarbete med
vattentjänstverken. Enligt 4 § i lagen om vattentjänster ska
kommunen, om behovet hos en större grupp av invånare eller
sanitära skäl eller miljöskyddsskäl kräver det, se till att åtgärder
vidtas för inrättande av ett vattentjänstverk som motsvarar
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behovet, utvidgande av vattentjänstverkets verksamhetsområde
eller tryggande av tillgången till andra behövliga tjänster i
samband med vattenförsörjning och avloppshantering. I planen för
utveckling av Lovisa stads vattentjänster konstateras det att det i
alla ställen där det finns en större grupp av invånare finns antingen
ett nät som hör till Affärsverket Lovisa Vatten eller till ett
vattenandelslag. Sålunda har stadens mött sina förpliktelser vad
gäller vattentjänsterna.

Liljendal kommun hade ingått med vattenandelslagen avtal där
man utgick från det att vattenandelslagen ansluter sig till
kommunen då de är skuldfria. Enligt avtalen ansluter sig
vattenandelslaget sig till kommunen då den är skuldfri varvid
delägarna övergår till att vara kommunens kunder utan separat
anslutningsavgift. Samtidigt övergår stamledningsnätet och
linjepumpstationerna till kommunen. Motsvarande avtal hade inte
ingåtts i de övriga gamla kommunerna som utgör nuvarande
Lovisa stad.

För att man i fortsättningen skulle kunna garantera tjänsterna till
dem som anslutit sig till vattenandelslagen, skulle det vara skäligt
att erbjuda de övriga vattenandelslagen samma möjlighet som
erbjöds i Liljendal, det vill säga att vattenandelslaget kunde
överlåta sina stamledningsnät och linjepumpstationer till
Affärsverket Lovisa Vatten, då samtidigt de som anslutit sig till
andelslaget skulle ansluta sig till Affärsverket Lovisa Vattens nät
utan separat anslutningsavgift.

Direktionen för Affärsverket Lovisa Vatten har preliminärt
diskuterat följande principer, men behandlar nu ärendet och tar
ställning till principerna nedan:
– Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer
tas emot.
– Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer
kvarblir hos fastigheten eller andelslaget.
– Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt.
– Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess
medlemmar.
– Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket.
– Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till
vattenandelslaget.
– Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar
ansluta sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen
anvisas. Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen
pumpstation, ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk.
– Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga.
– Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga.
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– Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet.
– Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna
områdena till ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de
anslutna verksamhetsområdena.

Nämnden för näringsliv och infrastruktur har behandlat ärendet
31.1.2019 och de har haft samma förslag på sitt möte som
vattenaffärsverket.

Föredragning:direktören för Affärsverket Lovisa Vatten Markku
Paakkarinen, tfn 0440 555 409 

Förslag: Vattenaffärsverkets direktion föreslår följande för stadsstyrelsen
och stadsfullmäktige:

För att garantera kontinuiteten av vattentjänstfunktionerna i
glesbygden uppmuntras de nuvarande andelslagen att samarbeta
med de övriga andelslagen, men andelslagen erbjuds även
möjligheten att överlåta sina stamledningsnät och
linjepumpstationer till Affärsverket Lovisa Vatten. Samtidigt
övergår andelslagets klientel till affärsverkets direkta kunder utan
separata anslutningsavgifter, men dock så att tomtledningarna med
sina eventuella pumpstationer överförs till eller kvarblir som
fastigheternas eget ansvar.

  Följande principer ska följas vid eventuella överlåtelser:
  – Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer

tas emot. 
  – Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer

kvarblir hos fastigheten eller andelslaget. 
  – Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts

ledningsnätverket som skuldfritt. 
  – Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess

medlemmar. 
  – Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket. 
  – Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget. 
  – Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar

ansluta sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen
anvisas. Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen
pumpstation, ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk. 

  – Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga. 

  – Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga. 
  – Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet. 
  – Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna

områdena till ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de
anslutna verksamhetsområdena.
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Behandling: Föredragande ändrade sitt förslag.

  1) För att garantera kontinuiteten av vattentjänstfunktionerna i
glesbygden uppmuntras de nuvarande andelslagen att samarbeta
med de övriga andelslagen, men andelslagen erbjuds även
möjligheten att överlåta sina stamledningsnät och
linjepumpstationer till Affärsverket Lovisa Vatten. Samtidigt
övergår andelslagets klientel till affärsverkets direkta kunder utan
separata anslutningsavgifter, men dock så att tomtledningarna med
sina eventuella pumpstationer överförs till eller kvarblir som
fastigheternas eget ansvar.

Med följande principer som grund fortsätter förhandlingarna med
vattenandelslagen.

  – Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer
tas emot. 

  – Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer
kvarblir hos fastigheten eller andelslaget. 

  – Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt. 

  – Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess
medlemmar. 

  – Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket. 
  – Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget. 
  – Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar

ansluta sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen
anvisas. Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen
pumpstation, ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk. 

  – Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga. 

  – Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga. 
  – Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet. 
  – Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna

områdena till ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de
anslutna verksamhetsområdena.

  – En definiering av ansvarsgränsen (ritning) upprättas.

2) Om ärendet ordnas ett gemensamt infotillfälle för
vattenandelslagen.

  3) Före följande behandling utreds eventuella skattepåföljder.

Beslut: Godkändes enligt ändrat förslag.

 Fortsatt behandling:
Efter infotillfället för vattenandelslagen behandlar
vattenaffärsverkets direktion ärendet på nytt varefter stadsstyrelsen
och stadsfullmäktige.
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LOVATT § 21
 Föredragning:direktören för Affärsverket Lovisa Vatten Markku

Paakkarinen, tfn 0440 555 409 

Infotillställningen ordnades 3.4.2019 i Servicehuset Esplanad. I
tillställningen deltog flera vattenandelslags representanter. På
tillställningen presenterades ärendets tidigare behandling i
Näringslivs- och infrastukturnämnden samt i vattenaffärsverkets
direktion.

Som ett ärende framkom särskilt innehavandet av husspecifika
pumpstationerna samt servicen/reparationerna. Problemet ansågs
vara det, att servicen och reparationerna av pumpstationerna i
framtiden blir besvärliga för anslutningens ägare. 

Ett annat enskilt ärende, som särskilt framkom var begreppet
stamledning. En åsikt uttalades, att en stamledning skulle betyda
alla ledningar med över en anslutning.

Även andra åsikter framkom.

Eventuella skattepåföljder har preliminärt utretts, och förmodligen
kommer inga, men slutgiltiga besked fås först vid en verklig
situation då man kan begära ett förhandsavgörande, eller ett
besked i samband med ett beslut. Man kan utgå ifrån att eventuella
skattepåföljder står sannolikt mottagande part för.

Förslag: Vattenaffärsverkets direktion föreslår följande för stadsstyrelsen
och stadsfullmäktige:

  För att garantera kontinuiteten av vattentjänstfunktionerna i
glesbygden uppmuntras de nuvarande andelslagen att samarbeta
med de övriga andelslagen, men andelslagen erbjuds även
möjligheten att överlåta sina stamledningsnät och
linjepumpstationer till Affärsverket Lovisa Vatten. Samtidigt
övergår andelslagets klientel till affärsverkets direkta kunder utan
separata anslutningsavgifter, men dock så att tomtledningarna med
sina eventuella pumpstationer överförs till eller kvarblir som
fastigheternas eget ansvar.

  Med följande principer som grund fortsätter förhandlingarna med
vattenandelslagen.

  – Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer
tas emot. 
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  – Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer
kvarblir hos fastigheten eller andelslaget. 

  – Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt. 

  – Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess
medlemmar. 

  – Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket. 
  – Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget. 
  – Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar

ansluta sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen
anvisas. Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen
pumpstation, ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk. 

  – Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga. 

  – Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga. 
  – Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet. 
  – Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna

områdena till ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de
anslutna verksamhetsområdena.

  – En definiering av ansvarsgränsen (ritning) upprättas individuellt.
  – Vattenaffärsverket avtalar om ett serviceavtal med en aktör som

kan sköta pumpstatiornernas service och reparationer till ett
konkurrenskraftigt pris. I detta fall har enskilda anslutna ett
nummer (adress) varifrån de får hjälp vid behov. Utgiften på
servicen samt reparationer hör till den anslutna.

Behandling: Diskussion angående ärendet av de principer enligt vilka
vattenandelslagen kan, om de så önskar, överlåta sina ledningsnät
och ansvar till Affärsverket Lovisa Vatten, samt Teutjärven
vesiosuuskuntas begäran till vattenverkets direktion om ytterligare
klargörande i ärendet.

Under mötet tillade föredragande ett förslag om definitionen av
stamledning.

Föredragande föreslog, att definitionen av stamlinje är tre
anslutningar eller flere.

Ordförande föreslog att definitionen av stamlinje är två
anslutningar eller flere.

Omröstnig:
  Föredragandes under mötet givna förslag JA 1 röst (Turku)

Ordförandets motförslag NEJ 3 röster (Vainio, Järvinen,
Hoffman)
-> Motförslaget godkändes.
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 Beslut: Direktionen beslöt att med följande principer som grund fortsätter
förhandlingarna med vattenandelslagen.

  – Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer
tas emot. 

  – Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer
kvarblir hos fastigheten eller andelslaget. 

  – Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt. 

  – Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess
medlemmar. 

  – Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket. 
  – Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget. 
  – Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar

ansluta sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen
anvisas. Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen
pumpstation, ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk. 

  – Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga. 

  – Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga. 
  – Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet. 
  – Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna

områdena till ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de
anslutna verksamhetsområdena.

  – En definiering av ansvarsgränsen (ritning) upprättas individuellt.
  – Vattenaffärsverket avtalar om ett serviceavtal med en aktör som

kan sköta pumpstatiornernas service och reparationer till ett
konkurrenskraftigt pris. I detta fall har enskilda anslutna ett
nummer (adress) varifrån de får hjälp vid behov. Utgiften på
servicen samt reparationer hör till den anslutna.
– Definitionen av stamlinje är två anslutningar eller flere.

 ---

STST § 153
 Beredning och föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

 För att garantera kontinuiteten av vattentjänstfunktionerna i
glesbygden uppmuntras de nuvarande andelslagen att samarbeta
med de övriga andelslagen, men andelslagen erbjuds även
möjligheten att överlåta sina stamledningsnät och
linjepumpstationer till Affärsverket Lovisa Vatten. Samtidigt
övergår andelslagets klientel till affärsverkets direkta kunder utan
separata anslutningsavgifter, men dock så att tomtledningarna med
sina eventuella pumpstationer överförs till eller kvarblir som
fastigheternas eget ansvar.

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att följande principer
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godkänns till grund för Vattenaffärsverket i förhandlingarna med
vattenandelslagen.

 Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer tas
emot.

 Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer kvarblir
hos fastigheten eller andelslaget.

 Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt.

 Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess medlemmar.
 Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket.
 Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget.
 Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar ansluta

sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen anvisas.
Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen pumpstation,
ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk.

 Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga.

 Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga.
 Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet.
 Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna områdena till

ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de anslutna
verksamhetsområdena.

 En definiering av ansvarsgränsen (ritning) upprättas individuellt.
 Vattenaffärsverket avtalar om ett serviceavtal med en aktör som kan

sköta pumpstatiornernas service och reparationer till ett
konkurrenskraftigt pris. I detta fall har enskilda anslutna ett nummer
(adress) varifrån de får hjälp vid behov. Utgiften på servicen samt
reparationer hör till den anslutna.

 Definitionen av stamlinje är två anslutningar eller flere.

Beslut: Enligt förslaget.

  Stadsdirektören avlägsnade sig från sammanträdet klockan 18.56.

  Paus klockan18.56–19.07.

 ---

FM § 66
Förslag: Stadsfullmäktige godkänner följande principer till grund för

vattenaffärsverket i förhandlingarna med vattenandelslagen och
befullmäktigar vattenaffärsverket utifrån dem att motta eventuella
stamledningar och linjepumpstationer.

 Vattenandelslagets stamledningssystem och linjepumpstationer tas
emot.
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 Sidogrenar, tomtledningar och husspecifika pumpstationer kvarblir
hos fastigheten eller andelslaget.

 Vattenandelslaget ska vara skuldfritt eller så överlåts
ledningsnätverket som skuldfritt.

 Ingen ersättning betalas till vattenandelslaget eller dess medlemmar.
 Användarna ingår nya avtal med vattenaffärsverket.
 Ingen anslutningsavgift tas ut av delägare som anslutit sig till

vattenandelslaget.
 Normal anslutningsavgift tas ut ifall någon i efterhand önskar ansluta

sig till nätverket. En anslutningspunkt till stamledningen anvisas.
Dessutom anskaffar den som ska ansluta sig en egen pumpstation,
ifall det rör sig om ett tryckavloppsnätverk.

 Ledningsnäten, pumpstationerna och systemet måste vara
funktionsdugliga.

 Uppgifterna över ledningsnätet måste finnas tillgängliga.
 Det måste finnas tillstånd för placering av ledningsnätet.
 Vattenaffärsverket kan ansöka om att bilda de anslutna områdena till

ett verksamhetsområde eller ansöka om att ändra de anslutna
verksamhetsområdena.

 En definiering av ansvarsgränsen (ritning) upprättas individuellt.
 Vattenaffärsverket avtalar om ett serviceavtal med en aktör som kan

sköta pumpstatiornernas service och reparationer till ett
konkurrenskraftigt pris. I detta fall har enskilda anslutna ett nummer
(adress) varifrån de får hjälp vid behov. Utgiften på servicen samt
reparationer hör till den anslutna.

 Definitionen av stamlinje är två anslutningar eller flere.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsstyrelsen § 171 03.06.2019
Stadsfullmäktige § 67 12.06.2019

Godkännande av samkommunen Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymäs bokslut för
2018 och beviljande av ansvarsfrihet för 2018

427/02/2019

STST § 171
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

 Enligt § 9 i grundavtalet för samkommunen Itä-Uudenmaan
koulutuskuntayhtymä godkänner medlemskommunerna med
samstämmiga beslut räkenskaperiodens bokslut samt beviljar de
revisionsskyldiga ansvarsfrihet för räkenskapsperioden.

 Samkommunstyrelsen för Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä
beslutade på sitt sammanträde 13.3.2019 § 6 underteckna
bokslutet och föreslå medlemskommunerna att samkommunens
resultat för 2018 på 119 486,16 euro införs i räkenskapsperiodens
över-/underskottskonto.

 Revisionssamfundet BDO Audiator Ab har 28.3.2019 givit en
revisionsberättelse i vilken det förordas att bokslutet godkänns och
att de redovisningsskyldiga beviljas ansvarsfrihet.

 Samkommunens verksamhet, egendom, tillgångar och skulder har
med beslut av ägarkommunerna överförts till EdupoliPointCollege
Oy 1.1.2019. Därmed har samkommunens verksamhet som
utbildningsanordnare upphört 31.12.2018.

 Bilaga nr 4.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen beslutar anteckna samkommunen Itä-Uudenmaan
kouluskuntayhtymäs bokslut för 2018 för kännedom och föreslår
att stadsfullmäktige

 godkänner samkommunen Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymäs
resultat i enlighet med samkommunstyrelsens förslag

 godkänner bokslutet för 2018
 beviljar de redovisningsskyldiga ansvarsfrihet för räkenskapsperioden

2018.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.
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  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 67
 Bilaga nr 4.

Förslag: Stadsfullmäktige

 godkänner samkommunen Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymäs
resultat i enlighet med samkommunstyrelsens förslag

 godkänner bokslutet för 2018
 beviljar de redovisningsskyldiga ansvarsfrihet för räkenskapsperioden

2018.

Beslut: Enligt förslaget.

  Förhandlingspaus klockan 19.50–19.58.

  Stadsfullmäktige beslutade behandla ärende på nytt på grund av
procedurfel.

  Ledamot Maria Grundström och ersättare Katri Haverinen
anmälde jäv (grund: medlem och ersättare i styrelsen för
Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä) och avlägsnade sig till det
för publiken reserverade utrymmet för den tiden som ärendet
behandlades.

  Beslut enligt förslaget.

 ---



LOVISA STAD PROTOKOLL 6/2019 28

Protokolljust.

Stadsstyrelsen § 172 03.06.2019
Stadsfullmäktige § 68 12.06.2019

Att godkänna avtal om att upplösa samkommunen Itä-Uudenmaan
koulutuskuntayhtymä

282/00.01.00/2018

STST § 172
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors

Bakgrund

 Lovisa stadsfullmäktige har för sin del 18.4.2018 § 47 godkänt att
samkommunen Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä upplöses.

Bakgrund till avtalet om upplösning och avtalets syfte
 Samkommunen Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymäs

(”Samkommunen”) giltiga grundavtal (”Grundavtal”) har trätt i
kraft 1.12.2018. Enligt 2 § i grundavtalet har Samkommunen som
uppgift att utbilda utvecklingsinriktade medborgare med
konkurrenskraftig kompetens samt att skapa välfärd inom sitt
verksamhetsområde.

 Samkommunens hela verksamhet med dess tillgångar, skulder och
reserveringar har överlåtits genom apport till EdupoliPointCollege
Oy (FO-nummer: 2918298-7, ”EPC”) fr.o.m. 1.1.2019. Vid
apportöverlåtelsen får Samkommunen i gengäld 750 000 stycken
nya aktier som EPC har emitterat.

 Efter apportöverlåtelsen genomför inte Samkommunen längre sina
uppdrag i enlighet med Grundavtalet och därför ska
Samkommunen upplösas.

Åtgärder för att upplösa samkommunen, slutredovisning och
bokslut

 Åtgärder i syfte att upplösa Samkommunen inleds när
medlemskommunerna har undertecknat avtalet om upplösning.
Samkommunens samkommunstyrelse ansvarar för
upplösningsåtgärderna. När Samkommunen har upplösts ska
Samkommunens samkommunstyrelse sköta om slutredovisningen
och Samkommunens sista bokslut. Samkommunens
revisionsnämnd samt Samkommunens revisor ansvarar för
revisionen av Samkommunens förvaltning och ekonomi år 2019
(inklusive slutredovisningen och det sista bokslutet).

 När Samkommunens samkommunstyrelse har berett
slutredovisningen och det sista bokslutet, behandlar
medlemskommunernas fullmäktigen slutredovisningen och det



LOVISA STAD PROTOKOLL 6/2019 29

Protokolljust.

sista bokslutet.

 Samkommunen har inga skulder. EPC ansvarar för alla utgifter,
kostnader och betalningar (inklusive Kevas
pensionsutgiftsbaserade avgifter) som riktas mot Samkommunens
verksamhet, för eventuella skattepåföljder och för övriga
verksamhetsansvar. EPC ansvarar dessutom för alla utgifter och
kostnader i anslutning till upplösningen av Samkommunen och till
upplösningsförfarandet samt för åtgärderna i syfte att upplösa
Samkommunen.

 I samband med apportöverlåtelsen överfördes Samkommunens
personal till EPC med ett separat avtal om överföring av personal.

 Samkommunen tillgångar (de aktier i EPC som uppkommer
genom registrering, 750 000 stycken) överlåts vid
upplösningstidpunkten till medlemskommunerna i enlighet med
Grundavtalet i förhållande till andelarna av grundkapitalet. Lovisa
stads andel av grundkapitalet är 16,41 % (123 078 aktier).

 Bilaga nr 5.

 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom

Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadsfullmäktige

1. godkänner för Lovisa stads del upplösandet av samkommunen
Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä enligt det bifogade avtalet om
upplösning

2. befullmäktigar för Lovisa stads del samkommunstyrelsen att uppgöra
en slutredovisning över upplösningen och att sköta alla nödvändiga
åtgärder i anslutning till upplösningen

3. befullmäktigar stadsdirektör Jan D. Oker-Blom att underteckna
avtalet om att upplösa samkommunen Itä-Uudenmaan
koulutuskuntayhtymä.

 Paragrafen justeras omedelbart.

Beslut: Enligt förslaget.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

FM § 68
 Bilaga nr 5.

Förslag: Stadsfullmäktige
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1. godkänner för Lovisa stads del upplösandet av samkommunen
Itä-Uudenmaan koulutuskuntayhtymä enligt det bifogade avtalet om
upplösning

2. befullmäktigar för Lovisa stads del samkommunstyrelsen att uppgöra
en slutredovisning över upplösningen och att sköta alla nödvändiga
åtgärder i anslutning till upplösningen

3. befullmäktigar stadsdirektör Jan D. Oker-Blom att underteckna
avtalet om att upplösa samkommunen Itä-Uudenmaan
koulutuskuntayhtymä.

Beslut: Ledamot Maria Grundström och ersättare Katri Haverinen
anmälde jäv (grund: medlem och ersättare i styrelsen för Iukky)
och avlägsnade sig till det för publiken reserverade utrymmet för
den tid att ärendet behandlades.

  Beslut enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 126 17.10.2018
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 63 25.04.2019
Stadsstyrelsen § 157 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 69 12.06.2019

Forsby konditionstrappa, fullmäktigemotion

811/12.04.02/2018

FM § 126
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kirsi Nurkkala) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Forsby konditionstrappa

 I Forsby ska byggas en konditionstrappa från gården på
skolcentralen som är under byggande till Forsövägen i slutskedet
av skolbyggnadsprojektet. Området ägs av Lovisa stad och är
planlagt för motionsbruk.

 I många städer har konditionstrappor blivit allt vanligare under de
senaste åren. Trappträning lämpar sig för människor i alla åldrar
och är ett effektivt träningssätt. Enligt det nya motionspolitiska
programmet ska motionsidrott främjas. Trappan i nämnda plats
skulle vara lättillgänglig för skolelever, kommuninvånare och
användare av Agricolahallen.

 Dessutom kan trappan användas när man flyttar sig från
skolbacken till Forsövägen och därifrån till Agricolahallen, och
omvänt.

 Bilaga nr 20.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

  ---

NLIN § 63

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550.

Tolv ledamöter har vid stadsfullmäktigemötet 17.10.2018
inlämnat en fullmäktigemotion där det föreslås att det i Forsby ska
byggas en konditionstrappa från gården på skolcentralen som är
under byggande till Forsövägen i slutskedet av
skolbyggnadsprojektet. Området ägs av Lovisa stad och är planlagt
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för motionsbruk.

Bilaga 35 Motion

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar ge följande svar på
motionen till stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige:

  Mellan skolan och Agricolahallen går ett motionsspår som
skoleleverna kan vid behov utnyttja när de flyttar sig till
Agricolahallen.

  För närvarande är det inte aktuellt att bygga en konditionstrappa i
Forsby. 

  I framtiden, om man planerar att bygga en konditionstrappa i
staden, ska man i samband med beslutet om byggandet av trappan
också besluta hur underhållet sköts och trygg användning
säkerställs, eftersom trappan kräver ständigt underhåll särskilt
under vintertiden. 

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag.

 Fortsatt behandling: stadsstyrelsen

 ---

STST § 157
 Bilaga nr 5.

 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina
Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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FM § 69
 Bilaga nr 6.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 94 19.09.2018
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 48 28.03.2019
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 62 25.04.2019
Stadsstyrelsen § 156 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 70 12.06.2019

Forsby badplats ska omändras till badstrand, fullmäktigemotion

713/10.03.01/2018

FM § 94
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Daniel Hannus) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Forsby badplats ska omändras till badstrand

 Forsby badplats är i väldigt aktivt bruk om somrarna. Under de
bästa dagarna besöks stranden av 200-300 badare under dagen.
Lovisa stad klassar dock Forsby badstrand som en badplats, trots
att besökarantalet uppfyller kriterierna för allmänna badstränder.

 Alla badstränder i Lovisa stad är koncentrerade till Lovisa centrum
och området för östra Lovisa. I västra Lovisa finns inte en enda
badstrand som upprätthålls av Lovisa stad. Forsby badstrand, som
iståndsattes under sommaren 2018, är barnvänlig. Den betjänar
människor som bor i Forsby och närområdet samt sommargäster.
Vi föreslår att Lovisa stad omändrar badplatsen till en badstrand
och utvecklar lekparken vid badstranden till den nivå som antalet
besökare kräver.

 Bilaga nr 10.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NLIN § 48

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550.

11 fullmäktigeledamöter har på stadsfullmäktiges sammanträde
18.9.2018 inlämnat en fullmäktigemotion där det föreslås att
Lovisa stad omändrar Forsby badplats till en badstrand och
utvecklar lekparken vid badstranden till den nivå som antalet
besökare kräver.
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I Lovisa finns det två badstränder, åtta badplatser och två
vinterbadplatser i användning.

Hälsovårdsmyndigheten granskar tillsammans med staden
badstränderna varje år och badplatserna vartannat år.
Hälsovårdsmyndigheten tar vattenprover från alla badstränder och
badplatser under säsongen och ställer upp eventuella
begränsningar för badning. Resultaten finns till påseende på
strändernas anslagstavlor.

Badstränderna och badplatserna underhålls innan badsäsongen
börjar då bland annat vattnet och bottenområdet granskas av
dykare och stränderna städas och iståndsätts.

Under säsongen görs en städ- och kontrollrunda på alla stränder
1–5 gånger i veckan.

Badstränder:
Plagen – Kaptensvägen
Drömstrand – Hopom träsk, Sävträsk

Badplatser:
– badstranden i Valkom, Kalevavägen
– Kiramo, Kiramovägen, Strömfors kyrkoby
– Särkjärvi södra, Särkjärvivägen, Tessjö
– Rönnäs, Museivägen, Isnäs
– Bäston, Björkholmsvägen, Pernå kyrkoby
– Forsby, Staffasvägen, Pernå
– Rissundet, Rissundsvägen, Näsby
– Skukulträsket, Stormossavägen, Strömfors

Dessutom finns det andra badplatser i Lovisaområdet som inte
ligger på stadens underhållsansvar.

Alla stränder har säkerhetsutrustning medan den övriga
utrustningen på stränderna varierar.

Man kommer att genomföra en enkät om Forsby strand under
2019. Med enkäten utreder man bybornas önskemål med tanke på
området och utgående från enkäten inleds planering av området.
Säkerhetsåtgärderna utförs under våren. Att ändra strandens status
ger inget tilläggsvärde till områdets användare, så det föreslås inte.

Bilaga 25  Motionen bifogad.

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström
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Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar ge följande svar på
motionen till stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige.

 Behandling: Ledamot Hämäläinens ändringsförslag:
Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar att badplatsen vid
Staffasvägen i Forsby ändras till badstrand. Invånarantalet och
-tätheten i byn och i de omgivande byarna är de största i Lovisa.
Man kan inte förutsätta att frivilliga har hand om underhållet av
rekreationsområdet på grund av den stora volymen användare. 

Ledamot Turpeinen understödde Hämäläinens förslag.

Ledamot Hämäläinen föreslog att ärendet remitteras för ny
beredning.

I beredningen ska utredas med vilka förutsättningar badplatsen vid
Staffasvägen i Forsby kan ändras till badstrand. 

Ledamot Turpeinen understödde Hämäläinens förslag.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämnden remitterade ärendet för ny
beredning.

 ---

NLIN § 62

Beredning: infrastrukturchef Markus Lindroos, tfn. 050 382 7550.

Med allmän badstrand avses en badstrand eller en badplats som
 har presenterats som idrotts- eller rekreationsområde på

kommunens webbplats
 är del av en annan konsumenttjänst, till exempel

campingområde, hotell, spa eller offentlig tillställning
 är tydligt avsedd för allmän användning på grund av till

exempel vägvisare eller markeringar.

Den som upprätthåller allmänna badstränder styrs av
hälsoskyddslagen, Valvira, Tukes och Social- och
hälsovårdsministeriets förordningar. Den som upprätthåller
allmänna badstränder, det vill säga tjänsteleverantören, svarar för
att tjänsten är säker. Tjänsteleverantören kan vara till exempel en
kommun, en församling, en förening eller ett företag.
Konsumentsäkerhetslagen gäller för inte sådana strandområden i
privat eller i offentlig ägo som inte är avsedda som allmänna
badstränder, även om de utifrån allemansrätten skulle användas
som sådana.
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Badsäsongen är en tidsperiod då en betydlig mängd av badare
besöker allmänna badstränder. Badsäsongen har definierats i
lagstiftningen så att badsäsongen börjar 15.6 och slutar 31.8 i
största delen av Finland. 
Före början av badsäsongen ska kommunens
hälsoskyddsmyndighet offentliggöra en förteckning över
kommunens allmänna badstränder.

De kommunala hälsoskyddsmyndigheterna övervakar
vattenkvaliteten vid allmänna badstränder. Kraven för
badvattenkvaliteten och frekvensen av provtagningstidpunkter har
fastställts i lagstiftningen. Den kommunala
hälsoskyddsmyndigheten kontrollerar de allmänna badstränderna
och resultaten från vattenproverna. Hälsoskyddsmyndigheten
vidtar åtgärder om vattenkvaliteten inte motsvarar
bestämmelserna.

De allmänna badstränderna ska vara säkra och uppfylla
lagstiftningens krav. Badstrandens minimiutrustning består av en
ändamålsenlig livboj med kastlina. Badstrandens konstruktioner
får inte medföra någon fara. Den som upprätthåller badstranden
ska övervaka konstruktionernas skick och användning. Brister ska
korrigeras och strukturer som blivit farliga ska avlägsnas.

Bilaga 34 Motion

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström

Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar ge följande svar på
motionen till stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige.

  Forsby badplats är en allmän badstrand som övervakas och
underhålls enligt lagarna och förordningarna. Forsby badplats
omändras till en badstrand. Under 2019 genomförs en enkät med
vilken man utreder bybornas önskemål med tanke på området och
utgående från enkäten inleds planering av området.
Säkerhetsåtgärderna utförs under våren.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag.

 Fortsatt behandling: stadsstyrelsen

 ---



LOVISA STAD PROTOKOLL 6/2019 38

Protokolljust.

STST § 156
 Bilaga nr 4.

 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina
Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 70
 Bilaga nr 7.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 84 11.06.2014
Näringslivs- och infrastrukturnämnden § 64 25.04.2019
Stadsstyrelsen § 158 20.05.2019
Stadsfullmäktige § 71 12.06.2019

Att inkludera bedömning av konsekvenser för företag i beslutsfattandet inom
näringslivspolitiken i Lovisa, fullmäktigemotion

448/14.00.00/2014

FM § 84 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter
före sammanträdet uttryckt önskemål om att få inlämna en så
lydande motion:

 Bilaga nr 54.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 23 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---

NLIN § 64

Beredning: sysselsättningskoordinator Petri Hirvonen,  tfn 040
572 0789.

Bedömning av konsekvenserna för företag (YRVA) är ett viktigt
verktyg för bedömning av inverkan av beslutsfattandet på
företagen och näringslivet. Det finns skäl att kunna bedöma
beslutens eventuella konsekvenser, såväl positiva som negativa,
redan som en del av beslutsprocessen. 

YRVA-processen har i budgeten för 2019 fastställts som ett av
näringslivs- och infrastrukturcentralens nyckelmål. Man ska också
sträva efter att tillämpa YRVA-förfarandet åtminstone i samband
med de upphandlingar som till sina värden inte är ringa. 

Man har utarbetat en blankett för konsekvensbedömning.
Näringschefen svarar för utvecklandet av YRVA-processen och
för utbildningen av centralernas personal i processen. Staden och
företagarna går tillsammans igenom YRVA-förfarandet i april. 

Bilaga 36 Motion

Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och
infrastruktur Joakim Holmström
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Förslag: Näringsliv- och infrastrukturnämnd beslutar ge följande svar på
motionen till stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige.

Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämndens beslut är i enlighet med
föredragandens förslag.

 Fortsatt behandling: stadsstyrelsen

 ---

STST § 158
 Bilaga nr 6.

 Föredragning: direktören för stadskanslicentralen Kristina
Lönnfors

Förslag: Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och
föreslår att stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att
motionen är slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---

FM § 71
 Bilaga nr 8.

Förslag: Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är
slutbehandlad.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---



LOVISA STAD PROTOKOLL 6/2019 41

Protokolljust.

Revisionsnämnden § 26 14.03.2019
Revisionsnämnden § 35 11.04.2019
Revisionsnämnden § 43 08.05.2019
Revisionsnämnden § 50 16.05.2019
Revisionsnämnden § 57 22.05.2019
Stadsfullmäktige § 72 12.06.2019

Utvärderingsberättelse för 2018

208/02.02.01/2019

RN § 26
 Enligt 121 § i kommunallagen ska revisionsnämnden bereda de

ärenden som gäller granskningen av förvaltningen och ekonomin
och som fullmäktige ska fatta beslut om samt bedöma huruvida de
mål för verksamheten och ekonomin som fullmäktige satt upp har
nåtts. Resultaten av revisionsnämndens utvärdering rapporteras i
den utvärderingsberättelse som framläggs fullmäktige. Bokslutet
för det år som utvärderas inklusive verksamhetsberättelsen är det
dokument på vars uppgifter utvärderingen i första hand baserar
sig. Därtill sker utvärdering utgående från tjänsteinnehavarnas
redogörelser under räkenskapsåret och utgående från nämndens
utvärderingsbesök.

Förslag: Revisionsnämnden inleder arbetet för att göra upp
utvärderingsberättelsen för 2018.

Beslut: Revisionsnämnden påbörjade uppgörandet av
utvärderingsberättelsen 2018.

 ---

RN § 35
 I samband med beredningen av utvärderingsberättelsen för 2018

konstaterade revisionsnämnden 14.3.2019 att samtliga
utvecklingsobjekt för 2015–2017 bör införas i samma tabell för att
förbättra uppföljningen. Revisionsnämnden har kallat direktören
för stadskanslicentralen till sammanträdet 11.4.2019 för at berätta
vilket läget för utvecklingsobjekten är för tillfället. Dessutom
begär revisionsnämnden att den uppdaterade tabellen skickas till
revisionsnämndens ledamöter i förväg innan sammanträdet.

Förslag: Revisionsnämnden ser över den uppdaterade tabellen över
utvecklingsmål och bereder utvärderingsberättelsen för 2018.

Beslut: Revisionsnämnden gick igenom den uppdaterade tabellen över
utvecklingsobjekt.
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  Revisionsnämnden beredde utvärderingsberättelsen för år 2018.

 ---

RN § 43

Förslag: Revisionsnämnden bereder utvärderingsberättelsen för år 2018.

Beslut: Revisionsnämnden beredde utvärderingsberättelsen för år 2018.

 ---

RN § 50

Förslag: Revisionsnämnden bereder utvärderingsberättelsen för år 2018.

Beslut: Revisionsnämnden beredde utvärderingsberättelsen för år 2018.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---

RN § 57

Förslag: Revisionsnämnden bereder utvärderingsberättelse för år 2018.

Beslut: Revisionsnämnden undertecknade utvärderingsberättelsen och
förelägger den stadsfullmäktige för behandling.
Revisionsnämnden föreslår att stadsfullmäktige begär av
stadsstyrelsen en kommunallagenlig utredning om de åtgärder som
vidtas med anledning av utvärderingsberättelsen. Utredningen ska
framställas stadsfullmäktige senast 16.10.2019, innan budgeten för
inkommande år behandlas. För att stadsfullmäktige speciellt kan
följa upp läget föreslås det att man fyller i utredningarna i tabellen
över utvecklingsobjekt som bifogats denna utvärderingsberättelse. 

  Bilaga nr 1.

  Paragrafen justerades omedelbart.

 ---
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FM § 72
 Bilaga nr 9.

Förslag: Stadsfullmäktige behandlar utvärderingsberättelsen och begär av
stadsstyrelsen en kommunallagenlig utredning om de åtgärder som
vidtas med anledning av utvärderingsberättelsen. Utredningen ska
framställas stadsfullmäktige senast 16.10.2019, innan budgeten för
inkommande år behandlas. För att stadsfullmäktige speciellt kan
följa upp läget föreslås det att man fyller i utredningarna i tabellen
för utvecklingsobjekt som bifogats denna utvärderingsberättelse.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Revisionsnämnden § 59 22.05.2019
Stadsfullmäktige § 73 12.06.2019

Godkännande av bokslutet 2018 och beviljande av ansvarsfrihet

211/02.02.01/2019

RN § 59
 Stadsstyrelsen har undertecknat bokslutet för 2018 och överlåtit

det till revisorn för granskning. Enligt 125 § i kommunallagen ska
revisorn avge en revisionsberättelse till stadsfullmäktige med en
redogörelse för resultaten av revisionen. I berättelsen fastställs det
huruvida bokslutet kan godkännas och ansvarsfrihet beviljas de
redovisningsskyldiga.

Förslag: Revisionsnämnden tilldelar stadsfullmäktige revisionsberättelsen
för kännedom och tar ställning till om bokslutet för 2018 kan
godkännas och om ansvarsfrihet kan beviljas ledamöterna i de
organ som skött stadens förvaltning och de ledande
tjänsteinnehavarna inom uppgiftsområdena för
räkenskapsperioden 1.1–31.12.2018.

Beslut: Revisionsnämnden beslutade tilldela stadsfullmäktige
revisionsberättelsen för kännedom och föreslår att bokslutet för
2018 godkänns och att ledamöterna i de organ som skött stadens
förvaltning och de ledande tjänsteinnehavarna inom
uppgiftsområdena beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsperioden
1.1–31.12.2018.

 Denna paragraf justerades omedelbart.

 ---

FM § 73
 Bilaga nr 10.

Förslag: Stadsfullmäktige

 godkänner bokslutet för 2018
 beviljar ansvarsfrihet medlemmarna i de organ som skött stadens

förvaltning och de ledande tjänsteinnehavarna inom uppgiftsområdena
för räkenskapsperioden 1.1–31.12.2018.

Beslut: Enligt förslaget.

 ---
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Stadsfullmäktige § 74 12.06.2019

Att underlätta situationen för personer som söker asyl, fullmäktigemotion

464/04.03.01/2019

FM § 74
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Timo Noroviita) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att underlätta situationen för personer som söker asyl

 Antalet asylsökande uppskattas vara 20–30 personer i Lovisa.
Förläggningen i Kotka ansvarar för deras omsorg. Dess
verksamhet har vad gäller vissa frågor varit ineffektivt, till och
med olagligt, i synnerhet vad gäller de asylsökande som bor i
Lovisa.

 En del av de asylsökande kommer att bli dokumentslösa i år.
Deras uppehållsrätt upphör i Finland, men de upplever att de inte
kan återvända till sina hemländer. De är rädda för deras livs,
hälsas och familjers skull. Situationen är psykiskt ohållbar för
många. Polisen och invandringsverket har informerat det irakiska
folkets del om att de inte kan avlägsnas från landet.
Mottagningsenheternas tjänster slutar dock för deras del.

 Dessa människor befinner sig i en utsatt position. Om de
utelämnas från samhället kommer de att utsättas för grå ekonomi,
exploatering, brott och radikalisering. Det är i Finlands och
Lovisabornas intresse att invandrare integreras i vår kultur och bli
lika skattebetalande medlemmar i samhället med tillhörande
skyldigheter och rättigheter.

 Enligt finsk lag ligger ansvaret för de dokumentlösa Lovisabor
otvetydigt hos staden, som måste erbjuda dem boende, hälsovård
och kostservice. Dokumentlösa barn har enligt lag rätt att gå i
skola. Den nya finska regeringen har uppgett att lösningen på
dödläget för vuxna är att ansöka om arbetstillstånd. De behöver
stadens stöd för detta.

 För ett år sedan talades det på torget vackra fraser om mänskliga
rättigheter och mänsklighet. Särskilt var de så kallade
Lovisaflickorna och deras föräldrar på tapeten. Familjens situation
har inte blivit bättre under året, och Migri vägrar att omvärdera
behovet av asyl. Flickorna har lärt sig finska i skolan och
familjens far har besökt den finska språkklubben som organiserats
av volontärer.
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Protokolljust.

 Vi undertecknade föreslår att livet för de asylsökande som nu bor i
Lovisa underlättas genom att man
1) utser i Lovisa stads organisation en enhet eller person som bär

totalansvaret för tjänsterna för samtliga invandrare som bor i
staden (Hittills har Lovisa stad enbart skött tjänsterna för
kvotflyktingar.)

2) erbjuder alla barn och ungdomar i vår stad behövliga tjänster
inom barnskydd, småbarnspedagogik och skola. Ungdomarna
ska få slutföra lärokursen inom den grundläggande utbildningen
trots att de skulle vara 17 år fyllda

3) erbjuda invandrare, oberoende om de är asylsökande,
kvotflyktingar eller dokumentlösa, samma hälsovårdstjänster
som urbefolkningen

4) anordna obligatorisk finsk- och/eller svenskundervisning för
vuxna

5) anordna obligatorisk arbetshandledning och undervisning för
invandrare.

 Lovisa stad erbjuder tjänsterna för asylsökande i samarbete med
förläggningen i Kotka. Förläggningen i Kotka har inte ordnat alla
de tjänster som familjens barn är berättigade till. Lovisa stad
svarar för tjänsterna för dokumentlösa och FPA för deras utkomst.
Finska staten via Lovisa stad och FPA ansvarar för tjänsterna för
kvotflyktingar.

 Bilaga nr 11.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 75 12.06.2019

Idrottshallen i idrottsparken, fullmäktigemotion

465/02.02.00/2019

FM § 75
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kalevi Lappalainen) före sammanträdet
uttryckt önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Idrottshallen i idrottsparken

 I Lovisa har man redan under längre tid berett byggande av en ny
idrottshall. I Lovisas nya idrottsinvesteringsprogram 2012–2022
beslutade man stegvis centralisera de lokaler som lämpar sig för
kommunens olika motionsformer från busstationen till
idrottsparken som ligger på en kilometers avstånd från stationen.
På området finns centralidrottsplan, idrottspaviljong, skidcentrum
och travbana. I samband med budgeten 2013 godkändes
investeringsanslaget och projektplanen för hallen. Detaljplanen för
serviceområdet för idrotts- och rekreationstjänster i idrottsparken
blev färdig 2014. Idrottshallen har ändå ännu inte byggts.

 I det idrottspolitiska programmet för 2018–2022 godkände
stadsfullmäktige 17.10.2018 ett anslag på 8 miljoner euro till
investeringsprogrammet för 2022–2023 för att bygga en ny
idrottshall i idrottsparken.När Lovisas nuvarande idrottshall
ganska snart kommer att nå slutet av sin livscykel, ska kommunen
ha en idrottshall på minst 1 200 m2 för att betjäna alla
åldersklasser, befolkningsgrupper och kommuninvånare (RT
97-11146-kort). 

 En tillräckligt stor idrottshall fungerar som lokal för basidrott
såväl för hälsomotion som för grenspecifik träning upp till
tävlingsnivå. En mångsidig idrottshall med läktare, scener och
tillräckliga parkeringsplatser hör till kommunens grundtjänster och
ska därför återupptas i investeringsprogrammet.

Vi föreslår att Lovisas nuvarande idrottshall på
Brandensteinsgatan 29 ersätts genom att det i budgeten 2020
antecknas en ny idrottshall i idrottsparken med befintligt
investeringsanslag på 8 miljoner euro. Planeringen och
byggandet av idrottshallen ska inledas så snart som möjligt.

 Bilaga nr 12.
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Protokolljust.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 76 12.06.2019

Att uppmärksamma de kommuninvånare som fyller 100 år, fullmäktigemotion

466/00.01.01/2019

FM § 76
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att uppmärksamma de kommuninvånare som fyller 100 år

 Invånare är en viktig resurs för kommunen. Lovisas invånarantal
har minskat varje år under de senaste åtta åren och har redan
sjunkit under 15 000. Betydelsen av de invånare som lever länge
som skattebetalande kommuninvånare har under åren varit såväl
ekonomiskt betydande. Invånarna har också varit socialt
exemplarisk och uppvisat bra kondition och uppnått hög ålder.

 Därför föreslår vi undertecknade att

Lovisa stad ska med respekt uppmärksamma de stadsbor som
fyller 100 år genom att ge dem ett presentkort på 500 euro på
deras födelsedag.

 Bilaga nr 13.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---



LOVISA STAD PROTOKOLL 6/2019 50

Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 77 12.06.2019

Allokering av hälsovårdscentralläkarresurser, fullmäktigemotion

467/02.02.00/2019

FM § 77
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Allokering av hälsovårdscentralläkarresurser

 Trots att regeringen har beslutat om att inrätta landskap och att på
så sätt flytta social- och hälsovårdsverksamhet till den kommande
landskapsförvaltningen 2021, är det redan nu motiverat att lägga
märke till hur läkarna orkar arbeta på vår hälsovårdscentral med
nuvarande kapacitet.

 Utgångspunkten är vanligen att det per 1 500–1 800
kommuninvånare finns en läkare som utför kliniskt arbete. I
Lovisa betyder detta att hälsovårdscentralen borde ha 10 sådana
läkare, en förvaltningsläkare och en utbildningsresurs. Sådan är
situationen dock inte i praktiken.

 På grund av detta och för att läkarna på vår hälsovårdscentral
effektivt utan utmattning orkar sköta sitt arbete och för att de
fortfarande kan svara på framtidens utmaningar, föreslår vi
undertecknade att

det i Lovisa reserveras tillräckligt resurser för att
hälsovårdscentralens läkarkapacitet ska nå den ovannämnda
nivån och kan ta hand om kommuninvånarnas hälso- och
sjukvård.

 Bilaga nr 14.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 78 12.06.2019

Att genomföra Östra strandbanan genom att delta i projektet, fullmäktigemotion

468/02.02.00/2019

FM § 78
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter

(första undertecknare Kari Hagfors) före sammanträdet uttryckt
önskemål om att få inlämna en så lydande motion:

Att genomföra Östra strandbanan genom att delta i projektet

 Före riksdagsvalet betonade alla riksdagskandidater från Lovisa att
Östra strandbanan borde antecknas i regeringsprogrammet.  Målet
är bra och som ett resultat av de nyligen förda
regeringsförhandlingarna har det antecknats i
regeringsprogrammet att man tillsammans med staten,
kommunerna och eventuella andra nyttohavare strävar efter att se
till finansieringen och fortskridningen av stora banprojekt från
avtal till genomförande.

 För Lovisa är Östra strandbanan viktig på lång sikt när det gäller
både personaltrafik och särskilt arbetstrafik. Banan skulle
möjliggöra att det nu sjunkande invånarantalet skulle stiga.

 Därför föreslår vi undertecknade att

Lovisa stad beslutar för sin del delta i genomförandet av
banprojektet och visa exempel genom att reservera både i
budgeten för intäktsåret för bostadsmässan 2023 och i
budgeten för 2024 ett anslag på en (1) miljon euro för att
finansiera och åstadkomma strandbanan.

 Bilaga nr 15.

Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen
för beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning.

 ---
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Protokolljust.

Stadsfullmäktige § 79 12.06.2019

Avslutande av mötet

FM § 79

Beslut: Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 21.17.

 ---


